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Inledande formalia
 Mötets öppnande
 Upprop
 Val av justerare

Ärendelista Dnr Sida

1 Information vid demokrati- och 
jämställdhetsberedningens sammanträde

2024/63

2 Demokrati- och jämställdhetskartläggning 2024 2024/602

Tänk på allergiker och använd inte produkter som ger upphov till stark doft, t.ex. 
parfym eller rakvatten.
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2024-11-21 Dnr: 
KS 2024/63  

Handläggare
Beredningssekretariatet
Johan Högmark
Johan.hogmark@vanersborg.se
0521 72 26 05

Information vid demokrati- och 
jämställdhetsberedningen 2024-11-28 

 Ungdomsinflytande - Anna Svensson, förvaltningschef vid kultur-och 
fritidsförvaltningen

 Beslutsprocessen för invånardialoger - Vem gör vad, när? - Erika Johansson, 
utvecklingsledare

 Beredningens enkät - Erika Johansson, utvecklingsledare

Ordförandeinformation
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Lutz

Lutz



Kommunfullmäktige i Vänersborg 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande 

 

Hur kan vi öka invånarnas möjlighet till inflytande och delaktighet? 

Invånarnas möjlighet till inflytande och delaktighet i det lokala samhällets utveckling har blivit en allt 
viktigare fråga för att skapa tillit till det demokratiska systemet och för att utveckla ett hållbart 
samhälle.  

I senaste resultaten i SCB:s medborgarundersökning upplever endast 18,4 % av invånarna i 
Vänersborg att deras möjlighet till insyn och inflytande i kommunen är bra. Det kan vi förstås inte 
vara nöjda med och vi behöver därför vidta åtgärder för att förbättra detta.  

Det ska vara enkelt för kommunens invånare att följa det som händer i kommunen och alla ska ha 
möjlighet att påverka. Det är viktigt att invånarna förstår hur de kan vara med och utveckla 
kommunen och att de känner sig lyssnade på. Invånarnas inflytande och delaktighet är viktiga för den 
lokala demokratin och för att utveckla ett hållbart samhälle. Tillsammans åstadkommer vi bättre! 

Inflytande och delaktighet kan ske på olika nivåer och i olika former. Det finns många goda exempel i 
andra kommuner. Härryda har gjort en kartläggning och frågat invånarna hur de ser på sitt inflytande 
och hur det skulle kunna öka. I Skara testar man nu en ny metod där invånarna själva får utforma en 
ny stadsdel. Det finns mycket att hämta från andra kommuner och stöd hos SKR. 

Vi har i Vänersborgs kommun tagit fram en policy för invånardialog, riktlinje för styrning och ledning 
och handbok för invånardialoger. Det är bra. Kommunen har genomfört några invånardialoger. Men 
det går trögt och har svårt att bli en naturlig del i beslutsprocesserna.  

 

- Vad tänker kommunstyrelsens ordförande behöver göras för att vi ska arbeta utifrån den 
policy kommunfullmäktige har antagit om invånardialoger? 
 

- Vad anser kommunstyrelsens ordförande ytterligare behöver göras för att kommunen ska få 
in ett mer systematiskt arbetssätt för att involvera invånarna, öka inflytande och delaktighet i 
kommunens beslutsprocesser och verksamheter? 
 
 
Vänersborg 2024-11-07 
 
 
Gunilla Cederbom, vänsterpartiet 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	
 

Gunilla Cederbom
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2024-11-11

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande från Gunilla Cederbom:

Hur kan vi öka invånarnas möjlighet till inflytande och delaktighet? (Dnr: 2024/662)

Interpellationen handlar om våra invånares möjlighet att följa det som händer i kommunen 
och att alla ska ha möjlighet att påverka.

Vad tänker kommunstyrelsens ordförande behöver göras för att vi ska arbeta utifrån 
den policy kommunfullmäktige har antagit om invånardialoger?

För att en invånardialog ska kunna ske krävs att frågan som ställs är påverkbar och att 
politikerna som ställer den är påverkbara.

Sen behöver vi bli bättre på att i nämndernas arbete med Mål- och resursplaneprocessen 
identifiera vilka omfattande områden som behöver lyftas till kommunfullmäktige till exempel 
större investeringar och/eller beslut som har stor principiell påverkan på våra invånare.

När nämnderna jobbar med sin årliga verksamhetsplan med detaljbudget så behöver dom 
identifiera nämndspecifika invånardialoger.

Vad anser kommunstyrelsens ordförande ytterligare behöver göras för att kommunen 
ska få in ett mer systematiskt arbetssätt för att involvera invånarna, öka inflytandet och 
delaktighet i kommunens beslutsprocesser och verksamheter?

Det viktiga är att möjliggöra delaktighet och inflytande. Det betyder att ställningstagande 
inför invånardialog måste tas på rätt nivå så att rätt förväntansbild skapas.

Det behöver alla nämnder ha med sig och jobba för.

Vänersborg, dag som ovan.

Benny Augustsson

Kommunstyrelsens ordförande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2024-10-10 

Utdragsbestyrkande

Demokrati-och jämställdhetsberedningen

§ 11

Demokrati- och jämställdhetskartläggning 2024
KS 2024/602

Beslut
Beredningen bordlägger frågan om genomförande av undersökningen tills ytterligare 
dialog förts rörande undersökningens utformning och syfte. 

Sammanfattning av ärendet
Demokrati- och jämställdhetsberedningens presidie har tagit fram ett antal frågor 
kopplade till beredningens uppdrag att skicka till kommunens nämnder och helägda 
bolag. Förslaget underställs beredningen för beslut om utskick.

Beslutsunderlag
 Tjänsteanteckning; Angående demokrati- och jämställdhetskartläggning 2024

 Demokrati- och jämställdhetskartläggning 2024 - Undersökning

Demokrati-och jämställdhetsberedningens behandling under 
sammanträdet
Ordföranden föreslog ovanstående beslut till avgörande och fann att beredningen bifallit 
förslaget. 
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2024-10-01 Dnr: 
KS 2024/602  

Handläggare
Beredningssekretariatet
Johan Högmark
Johan.hogmark@vanersborg.se
0521 72 26 05

Angående demokrati- och jämställdhetskartläggning 
2024
Demokrati- och jämställdhetsberedningens presidie har tagit fram ett antal frågor 
kopplade till beredningens uppdrag att skicka till kommunens nämnder och helägda 
bolag. Förslaget underställs beredningen för beslut om utskick.



Demokrati- och jämställdhetskartläggning 2024
Till presidier, styrelser och nämnder

Demokrati- och jämställdhetsberedningen är en politisk beredning under kommunfullmäktige. 
Beredningen har i uppgift att ytterligare stärka förtroendet för det demokratiska systemet, bidra 
till ett större samhälleligt engagemang bland invånarna och utveckla formerna för invånarnas 
delaktighet. 
Denna enkät skickas till kommunens nämnder och helägda bolag. Syftet med enkäten är att 
kartlägga det arbete som görs i kommunen på temat demokrati och jämställdhet. Er medverkan 
är mycket betydelsefull. Svar önskas senast 31 december 2024.

 Hur arbetar ni med demokrati idag?
 Hur arbetar ni med jämställdhet idag?
 Vilka styrande eller vägledande dokument ligger till grund för ert arbete idag?
 Har ni genomfört några invånardialoger?
 Finns det inplanerade invånardialoger?
 Invånarförslag som lämnas in till kommunfullmäktige är en möjlighet för invånare att vara 

delaktiga i kommunens utveckling. Ibland rör det sig om rena synpunkter, förslag eller 
klagomål som med fördel istället kommer direkt till berörd instans för mer effektiv hantering. 
Information och funktion för detta finns på kommunens hemsida. 
I vilken omfattning får ni in synpunkter, förslag och klagomål och upplever ni att hanteringen 
fungerar bra? Finns det statistik på detta?

 Finns det något mer ni vill tillägga?

Elisabeth Johansson Ida Hildingsson
Ordförande Vice ordförande

Med vänliga hälsningar 
Demokrati- och jämställdhetsberedningen

Lutz

Lutz

Lutz
Ursäkta, hur menar du?


